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1. Dnevni red sjednice 

2. Lista sudionika, skenirana “potpisna lista”  

3. Zapisnik o raspravi sa sjednice s odlukama i zaključcima Nadzornog odbora 
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DNEVNI RED 

 

1. Uvodno izlaganje i usvajanje Dnevnog reda 

2. Usvajanje Zapisnika 4. sjednice Nadzornog odbora Operativnog programa Razvoj ljudskih 

potencijala Europski socijalni fond, održane 28. svibnja 2015. godine u Osijeku (članovi/ce 

Odbora)  

3. Trenutno stanje provedbe ESF Operativnog programa Razvoj ljudskih potencijala 2007. – 

2013. 

4. Evaluacijske aktivnosti (trenutno stanje i napredak provedbe Evaluacijskog plana)  

5. Provedba Komunikacijskog akcijskog plana (KAP) i aktivnosti informiranja i komunikacije u 

2015. godini (Upravljačko tijelo) 

6. Ostalo 

- datum održavanja sljedeće sjednice Odbora 
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LISTA SUDIONIKA 
 

Europska komisija, Glavna uprava za zapošljavanje, socijalna pitanja i uključenost 

Cristina Asturias 

Maja Karas 

Ministarstvo financija / Tijelo za ovjeravanje 

Dubravka Flinta 

Silvija Lukša 

Nada Zrinušić 

Marina Brezak 

Ministarstvo regionalnoga razvoja i fondova Europske unije / Koordinacijsko tijelo (KT) 

Radojka Tomašević 

Anita Karačić Kurevija 

Ministarstvo rada i mirovinskoga sustava / Upravljačko tijelo (UT) 

Katarina Ivanković Knežević 

Štefica Belčić 

Stella Čužić 

Naida Mekić 

Luka Rajčić 

Gordana Dragičević 

Ana Cebić 

Ivana Šuman 

Nikolina Volf 

Bože Čolak 

Ivana Matošin 

Aleksandra Grubić 

Ministarstvo socijalne politike i mladih / Posredničko tijelo razine 1 (PT1) 

Mirjana Radovan 

Natalija Bokulić 

Ministarstvo znanosti, obrazovanja i sporta / Posredničko tijelo razine 1 (PT1) 

Hrvoje Bakić 

Nikolina Stopfer 

Tajana Lankaš 

Ured za udruge Vlade Republike Hrvatske / Posredničko tijelo razine 1 (PT1) 
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Igor Vidačak 

Ana Ugrina 

Stela Fišer Marković 

Agencija za strukovno obrazovanje i obrazovanje odraslih / Posredničko tijelo razine 2 (PT2) 

Martina Hundrić 

Hrvatski zavod za zapošljavanje / Posredničko tijelo razine 2 (PT2) 

Sanja Mesarov 

Kristina Alerić 

Nacionalna zaklada za razvoj civilnoga društva / Posredničko tijelo razine 2 (PT2) 

Jelena Ferrelli 

Ured za ljudska prava i prava nacionalnih manjina Vlade Republike Hrvatske 

Aleksa Đokić 

Predstavnici civilnog društva 

Marija Vučković, Hrvatska zajednica županija 

Andrej Pevec, Zaklada za poticanje partnerstva i razvoja civilnog društva 

Marijan Mužinić, Udruga dragovoljaca i veterana domovinskog rata – RH 

Tom Kačinari, Zajednica udruga hrvatskih dragovoljaca Domovinskog rata 

Lidija Pavić-Rogošić, Odraz – Održivi razvoj zajednica 

Agencija za reviziju sustava provedbe programa Europske unije / Tijelo za reviziju 

Daria Smolić 

Goran Zakanji 



   

Operativni program Razvoj ljudskih potencijala 

  

5 

ZAPISNIK 

Peta sjednica Nadzornog odbora za Operativni program Razvoj ljudskih potencijala 2007. - 

2013. Europskog socijalnog fonda održana je 8. prosinca 2015. godine (14.00 – 17.00 sati) u 

hotelu International, Zagreb. 

Uvodno izlaganje i utvrđivanje Dnevnog reda 

Sjednicom Nadzornog odbora (u daljnjem tekstu: NO) predsjedala je gđa Katarina Ivanković 

Knežević, načelnica Sektora za pripremu i provedbu projekata, praćenje i vrednovanje, 

Uprave za upravljanje operativnim programima Europske unije, Ministarstva rada i 

mirovinskoga sustava. 

Gđa Ivanković Knežević pozdravila je prisutne uz zahvalu na odazivu i sudjelovanju na 5. 

sjednici Nadzornog odbora Operativnog programa Razvoj ljudskih potencijala 2007. - 2013. 

(OPRLJP), koji u svom radu prati napredak i provedbu Programa u okviru Europskog 

socijalnog fonda (ESF). Članovi/-ice upoznati su s izmjenom predsjedavajuće osobe NO-a iz 

kolovoza 2015. godine kada je na mjesto pomoćnice ministra rada i mirovinskoga sustava 

imenovana gđa Nataša Lacković. Zbog spriječenosti pomoćnice Lacković, sjednicu je vodila 

gđa Ivanković Knežević. 

Gđa Ivanković Knežević pozdravila je predstavnike Europske komisije, Glavne uprave za 

zapošljavanje, socijalna pitanja i uključenost, gđu Cristinu Asturias i gđu Maju Karas te 

predstavnike/-ice svih tijela u Sustavu upravljanja i kontrole ESF-om, predstavnike/-ice 

ostalih relevantnih institucija, socijalnih partnera, civilnoga društva te ostale partnere u 

procesu provedbe Operativnog programa Razvoj ljudskih potencijala. 

 

Sastav Nadzornog odbora (izmjene) 

Gđa Ivanković Knežević izvijestila je o izmjenama u sastavu NO-a u odnosu na posljednju 

održanu sjednicu:  

 Predsjedavajuća osoba: gđa Nataša Lacković, pomoćnica ministra rada i mirovinskoga 

sustava, 

 Ministarstvo regionalnoga razvoja i fondova EU: gđa Stanka Crvik Orešković 

(članica) i gđa Anita Karačić Kurevija (zamjena), 

 Ministarstvo znanosti, obrazovanja i sporta: gđa Tanja Djaković (članica), 

 Ministarstvo zaštite okoliša i prirode: gđa Irena Orač Šalec (članica) i g. Damir Pavelić 

(zamjena), 



   

Operativni program Razvoj ljudskih potencijala 

  

6 

 Ured za ljudska prava i prava nacionalnih manjina: gđa Klaudija Kregar Orešković 

(članica). 

Gđa Ivanković Knežević dala je riječ gđi Cristini Asturias, predstavnici Glavne uprave za 

zapošljavanje, socijalna pitanja i uključivanje Europske komisije. 

Gđa Cristina Asturias pozdravila je prisutne uz zahvalu na organizaciji i dostavljenim radnim 

materijalima. Uvodno se osvrnula na napredak koji je vidljiv u posljednjih šest mjeseci, no 

napomenula je kako se stopa apsorpcije nije povećala te da se o ovom pitanju očekuje 

rasprava na Sjednici, kako bi se identificirale slabosti i potencijalne mjere za njihovo 

rješavanje. 

Prije nastavka Sjednice, gđa Ivanković Knežević je napomenula kako se Sjednica snima u 

svrhu pripreme zapisnika. 

Usvajanje Dnevnog reda  

Dnevni red je dostavljen u sklopu poziva za ovu sjednicu. 

Prijedlog Upravljačkog tijela (u daljnjem tekstu: UT) je da se pod točku „Ostalo“ uvrsti 

rasprava o izmjeni i dopuni Poslovnika o radu Nadzornog odbora u dijelu koji se odnosi na 

nadoknadu troškova, na način da se članak 10. nadopuni mogućnošću nadoknade troškova za 

putovanje osobnim automobilom.  

Uz suglasnost svih prisutnih usvojen je predloženi Dnevni red. 

 

Usvajanje Zapisnika 4. sjednice Nadzornog odbora Operativnog programa Razvoj 

ljudskih potencijala Europski socijalni fond, održane 28. svibnja 2015. godine u Osijeku 

 

Nastavno na prethodno usuglašavanje Zapisnika, sukladno rokovima i proceduri Poslovnika o 

radu, Nadzorni odbor usvojio je Zapisnik 4. sjednice Nadzornog odbora održane 28. svibnja 

2015. godine u Osijeku.  

 

Trenutno stanje provedbe ESF Operativnog programa Razvoj ljudskih potencijala 

2007. – 2013. 

 

Gđa Ana Cebić, voditeljica Odjela za financijsku provedbu operativnih programa i analitiku 

Ministarstva rada i mirovinskoga sustava predstavila je financijski napredak u provedbi ESF 

Operativnog programa Razvoj ljudskih potencijala 2007. - 2013. i status apsorpcije sredstava, 

s naglaskom na obveze koje predstoje u godinama do zatvaranja OP-a. Podsjetila je da 

OPRLJP broji 77 operacija od kojih su 73 ugovorene. Od 37 planiranih ugovora o dodjeli 

bespovratnih sredstava ugovorene su 33 operacije u vrijednosti od preko 110 milijuna eura i 

one broje više od 899 pojedinačnih ugovora o dodjeli bespovratnih sredstava. Gđa Cebić je 

zatim obrazložila stanje ugovora o uslugama, njih ukupno 20, ugovorne vrijednosti od 24 



   

Operativni program Razvoj ljudskih potencijala 

  

7 

milijuna eura te ugovore o nabavi robe, okvirne ugovore, twinning ugovore, ograničene 

pozive te izravne dodjele bespovratnih sredstava. Ukupna ugovorna vrijednost operacija 

iznosi 188 milijuna eura što je 105% cijelog OP-a. Gđa Cebić je pojasnila kako ugovorna 

vrijednost preko 100% OP-a ne predstavlja poteškoću, obzirom da su analize pokazale da se 

ovjerava oko 85% ugovorenih sredstava. 

U nastavku se referirala na ugovorenu vrijednost od 188 milijuna eura po prioritetnim osima: 

104% u okviru Prioritetne osi 1., 102% u Prioritetnoj osi 2., 110% u Prioritetnoj osi 3., 100% 

u Prioritetnoj osi 4. te 104% u Prioritetnoj osi 5., što čini 105% cijelog OP-a. Kada je riječ o 

plaćanju dolazi se do iznosa od 117 milijuna eura, odnosno 65,5 % vrijednosti OP-a. Po 

pitanju ovjeravanja, na dan 30. rujna 2015. godine ovjereno je 52%, dok se do kraja godine 

očekuje porast na 56%.  

Gđa Cebić je dala pregled ugovorenih i plaćenih iznosa prema prioritetnim osima i mjerama 

te financijskih pokazatelja na razini OP-a, gdje je vidljivo da je planirano ovjeravanje do kraja 

2015. godine 5,7 milijuna eura, a ovjeravanje ostalog dijela (66,9 milijuna eura) očekuje se u 

2016. godini. Kumulativno ovjeravanje dosegnut će vrijednost OP-a od 152 milijuna eura. 

Gđa Cebić je navela kako se ovisno o rezultatima analize očekuje prijenos i ovjeravanje 

jednog dijela iznosa u 2017. godini, o čemu će se članovi/-ice NO-a izvijestiti tokom siječnja 

2016. godine.  

Gđa Cebić je predstavila i analizu sukladno N+3 pravilu. Do 30. rujna 2015. ovjereno je 52% 

vrijednosti OP-a (79 milijuna eura –samo EU sredstva). Prognoza ovjeravanja za Izjavu broj 

6. (do 31. prosinca 2015.) je oko 5,7 milijuna eura, odnosno 4%. Prognoza ovjeravanja za 

2016. godinu iznosi 66,9 milijuna eura, odnosno 44%, čime bi se dosegnula puna vrijednost 

OP-a. Ukoliko se ostvari planirano automatski opoziv bi bio 0. 

Završno je gđa Cebić izvijestila o prenamjenama sredstva izvršenim u okviru Prioritetnih osi 

2. i 3.  

Nastavno na prikazani financijski napredak, gđa Asturias se osvrnula na posljednji zahtjev za 

plaćanje za 2015. godinu, kao i prognozu ovjeravanja za 2016. u iznosu od 66,9 milijuna eura 

(44%). Izražena je zabrinutost u pogledu realizacije planiranog, posebice imajući u vidu 

činjenicu da je u posljednjih 5 godina ovjereno 56%.  

Gđa Cebić je pojasnila kako je izrađen plan realizacije te je vremenski raspored za navedeni 

plan dostavljen Europskoj komisiji. Prema navedenom planu, prema EK je ovjereno oko 20 

milijuna eura. U okviru svih operacija poštivat će se razdoblje prihvatljivosti te će operacije 

završiti do kraja 2016. godine. Iz tog razloga, određeni iznos će se ovjeriti u 2017. godini, a 

slijedit će troškove koji će nastati do kraja 2016. godine.  

 

Gđa Karas je napomenula kako je 2016. godina zadnja godina provedbe programa u RH, te da 

već sada treba intenzivno početi raditi na postupku zatvaranja OP-a. Obavijestila je sve 

prisutne kako je EK održala radionicu o zatvaranju za sva tijela koja su uključena u ESI 

fondove u lipnju ove godine, nakon čega je Glavna uprava za zapošljavanje, socijalna pitanja i 
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uključenost dobila zahtjev UT-a da se napravi dodatna radionica o zatvaranju koja bi se 

odnosila isključivo na ESF. Prijedlog je da se predmetna radionica održi početkom 2016. 

godine, te je u tu svrhu važno da se EK dostave pitanja temeljem kojih bi se kreirala tzv. 

tailor-made radionica za tijela u sustavu ESF-a. 

Gđa Karas je također iznijela prijedlog EK da se osnuje radna skupina djelatnika unutar ESF 

strukture za zatvaranje programa, a koji predstavljaju kontakt točke pojedinih tijela po ovom 

pitanju. 

Gđa Ivanković Knežević dala je riječ g. Luki Rajčiću, voditelju Službe za programiranje i 

projekte iz nadležnosti Ministarstva rada i mirovinskoga sustava da predstavi napredak u 

provedbi Prioritetne osi 1., odnosno Mjerama 1.1. ,1.2., 1.3. i Mjeri 5.1. u okviru Prioritetne 

osi 5. U okviru pregleda stanja operacija za 2007. - 2013. prikazan je status operacija, koje su 

ili završene ili u fazi provedbe. U okviru Mjere 1.1. potpisane su sljedeće izravne dodjele: 

Osposobljavanje za zapošljavanje radnika u višku i dugotrajno nezaposlenih u lipnju 2013., 

Stručno osposobljavanje za rad bez zasnivanja radnog odnosa također u lipnju 2013., te u 

lipnju 2014. Provedba mjera aktivne politike zapošljavanja (Potpore za samozapošljavanje, 

Potpore za zapošljavanje mladih – rad nakon stručnog osposobljavanja, Stručno 

osposobljavanje za rad bez zasnivanja radnog odnosa). G. Rajčić je izvijestio kako je završila 

provedba u okviru Lokalnih partnerstva za zapošljavanje – faza 3 za svih 26 ugovora, Mladih 

na tržištu rada za svih 30 ugovora, Unaprjeđenje održivog zapošljavanja dugotrajno 

nezaposlenih visokoobrazovanih osoba za svih 7 ugovora te Lokalnih inicijativa za poticanje 

zapošljavanja za svih 35 ugovora.  

U okviru izlaganja prikazan je status 9 operacija u fazi provedbe: Obrazovanje za 

zapošljavanje radnika u višku i dugotrajno nezaposlenih osoba (izravna dodjela bespovratnih 

sredstava), Lokalne inicijative za poticanje zapošljavanja – faza II (ugovor o dodjeli 

bespovratnih sredstava), Jačanje centra tržišta rada – (ugovor o uslugama), Vanjska 

evaluacija mjera aktivne politike tržišta rada – (ugovor o uslugama), Provedba mjera aktivne 

politike zapošljavanja (izravna dodjela bespovratnih sredstava putem ograničenog poziva), 

Daljnji razvoj standarda zanimanja – (izravna dodjela bespovratnih sredstava), Obrazovanje 

za poduzetništvo i obrt (ugovor o dodjeli bespovratnih sredstava), Jačanje socijalnog dijaloga 

(ugovor o dodjeli bespovratnih sredstava), Jačanje socijalnog dijaloga – faza II (ugovor o 

dodjeli bespovratnih sredstava). G. Rajčić osvrnuo se na nalaze i preporuke provedene 

Evaluacije prethodne IPA OP RLJP pomoći: jasnije identificiranje ciljanih skupina, 

uključivanje partnera iz poslovne zajednice u pisanje projekata, prikupljanje podataka o 

radnom statusu sudionika projekata 6 mjeseci po završetku sudjelovanja. 

Gđa Lidija Pavić Rogošić, udruga Odraz, osvrnula se na prezentirane preporuke provedene 

evaluacije te istaknula kako bi se trebala osnažiti i suradnja s lokalnim zajednicama s ciljem 

dugoročno održivih rezultata.  
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Gđa Karas također se osvrnula na preporuke evaluacije te zatražila pojašnjenje oko poteškoća 

u ostvarivanju suradnje s partnerima iz poslovne zajednice te ima li UT neku strategiju za 

suočavanje s ovim izazovom.  

Gđa Pavić Rogošić je predložila da nadležna ministarstva pokušaju potaknuti poslovni sektor, 

pogotovo male i srednje poduzetnike. 

Gđa Ivanković Knežević istaknula je kako se kroz veliki broj strateških dokumenata i 

previđenih aktivnosti pokušava potaknuti integracija s poslovnim sektorom, te je kao primjer 

navedenog ukazala na Plan implementacije Garancije za mlade. 

Po ovom se pitanju izjasnila i gđa Kristina Alerić, zamjenica ravnateljice Hrvatskog zavoda 

za zapošljavanje, koja je objasnila da se mjere aktivne politike zapošljavanja ne bi mogle 

provoditi bez poslovnog sektora kao partnera. Činjenica je kako je poslovni sektor pogođen 

ekonomskom krizom te se iz tog razloga poslodavci teže odlučuju na ulazak u suradnju. 

Gđa Ivanković Knežević riječ je dala gđi Mirjani Radovan, voditeljici Službe za fondove 

Europske unije pri Ministarstvu socijalne politike i mladih, da predstavi napredak u provedbi 

Prioritetne osi 2. i Prioritetne osi 3.  

U okviru Prioritetne osi 2, Mjera 2.1 i 2.3. gđa Radovan je pojasnila kako je do sada završila 

provedba 9 dodjela bespovratnih sredstava. U području pristupa zapošljavanju radi se o 4 

dodjele bespovratnih sredstava, gdje je za ukupno 15 od 43 ugovora o dodjeli bespovratnih 

sredstava izvršeno finalno plaćanje ili povrat. U području razvoja socijalnih usluga s 5 dodjela 

bespovratnih sredstava, za ukupno 3 od 57 ugovora izvršeno je finalno plaćanje.  

Za ugovor o uslugama Podrška sustavu socijalne skrbi u procesu daljnje 

deinstitucionalizacije socijalnih usluga u tijeku je kontrola završnog izvješća. Po pitanju 

pojedinačnih projekata u Mjeri 2.1., u operaciji Poboljšanje pristupa tržištu rada ugroženih 

skupina potpisani su projekti i završena je provedba za svih 14 projekata, dok je u operaciji 

Uspostava podrške u socijalnom uključivanju i zapošljavanju socijalno ugroženih i 

marginaliziranih skupina potpisano svih 14 ugovora te je završila njihova provedba. U okviru 

operacije Poboljšanje pristupa tržištu rada osobama s invaliditetom do sada je potpisano 12 

ugovora koji su još u tijeku, dok je za operaciju Poboljšanje pristupa otvorenom tržištu rada 

osobama u nepovoljnom položaju u tijeku provjera prihvatljivosti. 

Nadalje, u okviru Mjere 2.3. je za operaciju Širenje mreže socijalnih usluga u zajednici 

potpisano i završeno svih 14 ugovora. Za operaciju Širenje mreže socijalnih usluga u 

zajednici- faza 2 je potpisano 14, te je do sada završena provedba 2 ugovora, dok su za 

operacije Širenje mreže socijalnih usluga u zajednici-faza 3, Širenje usluge osobne asistencije 

za osobe s invaliditetom i direktnu dodjelu Razvoj socijalnih usluga Centara za socijalnu skrb 

do sada potpisani i u provedbi svi ugovori. 

Gđa Radovan je također izvijestila kako je tijekom 2015. godine ugovoreno ukupno 92 

projekta u sklopu 4 dodjele bespovratnih sredstava te je izložila statistički pregled pravnog 

statusa nositelja projekata od kojih je najviše nevladinih organizacija, zatim privatnih 
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poduzeća i institucija, javnih institucija, lokalne uprave te naposljetku regionalne uprave. Što 

se tiče stanja provedbe projekata po županijama, tijekom 2015. godine ugovoreni su projekti u 

svim županijama. Grad Zagreb prednjači po broju ugovorenih projekata, zatim slijedi Splitsko 

– dalmatinska županija, gdje je dodana vrijednost što neki nositelji projekata svoje projekte 

provode u manje razvijenim područjima. Po pitanju ciljnih skupina, istaknuto je kako je u 

razdoblju od 2013. do 2015. godine najviše bilo uključeno žena, zatim nezaposlenih, 

neaktivnih i korisnika prava i usluga socijalne skrbi, zatim osoba s invaliditetom, dugotrajno 

nezaposlenih, mladih do 30 godina te pripadnika romske manjine.  

Gđa Marija Vučković, Hrvatska zajednica županija, postavila je pitanje vezano uz Odluku o 

odabiru projekata u okviru poziva na dodjelu bespovratnih sredstava Širenje mreže socijalnih 

usluga u zajednici-faza 3, koja je objavljena u proljeće ove godine, obzirom da je u okviru 

ove dodjele donesena i dodatna Odluka za određen broj projekata u okviru istog natječaja. 

 Gđa Vučković je navela kako je zaprimljeno više upita organizacija o načinu na koji se 

donijela dodatna Odluka, a čije donošenje je najavljeno u prvoj Odluci o financiranju. Drugo 

pitanje gđe Vučković odnosilo se na mogućnosti uvida u bodove i rang liste projekata koji su 

uspješni na natječajima, odnosno da se uvid u iste omogući svim prijaviteljima, uključujući 

putem javne objave. 

Gđa Radovan pojasnila je kako je ministarstvo postupilo na ovakav način upravo iz razloga da 

se izađe u susret korisnicima, obzirom na trajanje postupka ugovaranja i činjenicu da nije bilo 

dovršeno čišćenje proračuna za sve projekte. Naime, pojašnjeno je kako se rang lista kreira 

prema projektima koji su najviše ocjenjeni i koji onda ulaze u financijsku omotnicu. Nakon 

čišćenja proračuna može doći do povećanja raspoloživih sredstava čime se projekti s rezervne 

rang liste također mogu naći u financijskoj omotnici.  

Gđa Stella Čužić, voditeljica Službe za financijsko upravljanje operativnim programima i 

analitikom Ministarstva rada i mirovinskoga sustava, pojasnila je kako nerijetko postoje 

operacije koje su u tijeku i čija je provedba završila prije ugovaranja drugih operacija u okviru 

iste Prioritetne osi, te se često, nakon financijske isplate, uvidi da iznos nije stopostotno 

iskorišten pa postoje slobodna sredstva koja se mogu preraspodijeliti onoj operaciji koja se 

trenutno ugovara u okviru iste Prioritetne osi.  

Gđa Pavić-Rogošić se osvrnula na postupak objave rezultata natječaja odnosno poziva za 

prijavu projekata usmjerenih borbi protiv siromaštva i socijalne isključenosti u okviru 

raspoloživih sredstava državnog proračuna za 2015. godinu s pozicija Ministarstva socijalne 

politike i mladih. Istaknula je kako su prijavitelji dobili samo broj bodova no ne i 

obrazloženje na što se isti odnose. Ukazala je na slučaj udruge koje je zatražila detaljnije 

informacije o postupku odabira, te je od strane nadležnog Ministarstva odgovoreno da uvid 

mogu dobiti samo ako osobno dođu u Ministarstvo uz prethodnu najavu. 

Gđa Radovan je navela kako se u svim EU natječajima, u nadležnosti Ministarstva socijalne 

politike i mladih, prijaviteljima navodi cijeli bodovni sustav, komentari ocjenjivača i završna 
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mišljenja. Također je napomenula kako se poviše navedeni komentar odnosi na nacionalni 

projekt te da iz tog razloga nije predmet rasprave ove Sjednice.  

Gđa Pavić Rogošić također je ukazala na zaprimljene komentare udruga u okviru dodjele 

bespovratnih sredstava Poboljšanje pristupa otvorenom tržištu rada osobama u nepovoljnom 

položaju i proceduru raspisivanja istoga. Udruge su pokazale zabrinutost u slučaju da će 

potpisivanje ugovora biti sljedeće godine, prema najavljenom, jer to za njih znači da provedbe 

projekata neće moći trajati godinu dana. Nadalje, istaknut je komentar udruga na način 

izvještavanja u okviru dodjele bespovratnih sredstava Širenje mreže socijalnih usluga – faza 

1, u okviru kojeg su  komentari na dostavljene financijske izvještaje dostavljani sa znatnim 

zakašnjenjem. Također, iznesen je i komentar usmjeren na česte promjene u indikativnom 

planu objave natječaja objavljenom od strane Ureda za udruge Vlade Republike Hrvatske. 

Gđa Sanja Mesarov, voditeljica Ureda za financiranje i ugovaranje projekata EU Hrvatskog 

zavoda za zapošljavanje pojasnila je kako je nužno dodatno provjeriti konkretnu situaciju 

vezanu uz kašnjenja oko komentiranja financijskih izvještaja, te je također istaknula kako je u 

tom periodu u PT2 postojao nedostatak administrativnih kapaciteta.  

Gđa Radovan je navela kako se u okviru dodjele bespovratnih sredstava Poboljšanje pristupa 

otvorenom tržištu rada osobama u nepovoljnom položaju očekuje potpisivanje ugovora u 

siječnju 2016. godine, čime bi prihvatljivi troškovi bili za 11 mjeseci provedbe projekta, dok 

bi 12. mjesec provedbe, ukoliko do toga dođe, bio na teret državnog proračuna.  

Gđa Stela Fišer Marković, voditeljica Odjela za strateško planiranje, programiranje i 

informiranje Ureda za udruge Vlade Republike Hrvatske (u daljnjem tekstu: UZUVRH), 

referirala se na komentar o izmjenama u indikativnom rasporedu objave natječaja, te navela 

kako UZUVRH objedinjuje indikativne godišnje planove objave natječaja na razini tijela 

državne uprave i za nacionalne i za EU natječaje. Istaknula je kako se ovdje radi o 

indikativnom planu te kako je odgovornost svakog tijela, ukoliko zna da će doći do promjene 

u okviru određenog natječaja, da o istome pravovremeno izvijesti UZUVRH.  

Gđa Vučković je predložila, a s prijedlogom su se složili i gđa Pavić Rogošić i g. Pevec, da se 

smjernice koje se odnose na financijsko razdoblje 2014. - 2020. izmijene na način da se 

prilikom donošenja Odluke o odabiru projekta objavljuje rang lista svih projekata koji su 

prešli prag.  

Gđa Nada Trgovčević Letica, Ministarstvo poljoprivrede, nadovezala se kako se u okviru 

Europskog poljoprivrednog fonda za ruralni razvoj prvo donosi privremena odluka o dodjeli 

sredstava te se objavljuje rang lista, gdje je jasno naznačena crta ispod koje projekti ne mogu 

biti financirani.  

Gđa Ivanković Knežević zaključila je raspravu uz napomenu kako će prijedlog gđe Vučković 

biti razmotren.  

G. Bakić, izvijestio je o napretku u provedbi Prioritetne osi 2., Mjeri 2.2. i Prioritetnoj osi 3. 

Kad je riječ o završenim operacijama, provedba je završila za 154 pojedinačnih ugovora u 
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okviru sedam dodjela bespovratnih sredstava te za 9 ugovora o uslugama. Po pitanju operacija 

u provedbi, trenutno je u tijeku provedba za otprilike jednaki broj pojedinačnih ugovora  te se 

u sljedećoj godini očekuje veliko opterećenje na sustav iz aspekta financijskog upravljanja. 

Također, dan je osvrt na područja intervencije: socijalnu uključenost (učenici/studenti s 

teškoćama u razvoju, nacionalne manjine), usklađivanje obrazovanja s tržištem rada 

(strukovno obrazovanje, razvoj i provedba HKO-a, obrazovanje odraslih). G. Bakić je 

pojasnio kako svi programi, neovisno o  razini sustava,  koji se izrađuju u okviru ugovora o 

dodjeli bespovratnih sredstava imaju za obvezu jasno specificirati  ishode učenja koje 

polaznik mora steći po završetku programa. Nadalje, treće područje intervencije usmjereno je 

na stručno usavršavanje odgojno-obrazovnih djelatnika – opće obrazovanje, strukovno 

obrazovanje, obrazovanje odraslih. U formalnom obrazovanju ključan element, temeljem 

kojeg bi se u konačnici trebali postići planirani rezultati, je postojanje adekvatno 

osposobljenog nastavnog i stručnog kadra. 

G. Bakić osvrnuo se i na rezultate i preporuke provedene Evaluacije prethodne IPA OPRLJP 

pomoći i naveo kako je ista obuhvatila veliki broj dodjela bespovratnih sredstava na razini 

OP-a u području obrazovanja. Također je grafički prikazao samoprocjenu kompetencija 

sudionika prije i poslije usavršavanja. 

Nadalje, g. Bakić prikazao je podatke o pozivima koji su u fazi provedbe, točnije o 28 

ugovora u okviru otvorenog poziva Modernizacija školskih kurikuluma u strukovnim školama 

u skladu s Hrvatskim kvalifikacijskim okvirom i potrebama tržišta rada - faza II, 30 ugovora u 

okviru otvorenog poziva Unapređivanje kvalitete u visokom obrazovanju uz primjenu 

Hrvatskog kvalifikacijskog okvira te 52 ugovora koja se provode u okviru otvorenog poziva 

Istraživačke stipendije za profesionalni razvoj mladih istraživača i poslijedoktoranada.  

U okviru ograničenih poziva u provedbi su Izgradnja kapaciteta za programsko financiranje 

visokih učilišta te Potpora radu HKO Sektorskih vijeća i ostalih dionika u procesu provedbe 

HKO-a. U ovom trenutku u procesu evaluacije MZOS nema niti jedan natječaj, dok su u 

listopadu i studenom ove godine potpisana dva natječaja. 18 ugovora u okviru Promocije 

kvalitete i unaprjeđenje sustava odgoja i obrazovanja na srednjoškolskoj razini i 25 ugovora 

u okviru Jačanja kapaciteta ustanova za obrazovanje odraslih – faza II. Napravljena je 

analiza, odnosno usporedba u području strukovnog obrazovanja u fazi I i fazi II. Pokazalo se 

da ima županija u kojima je broj prijava i broj ugovorenih projekata prilično nizak, dok grad 

Zagreb prednjači sukladno broju škola i populaciji, zatim slijedi Varaždinska te Zadarska 

županija. Naveo je kako u Hrvatskoj strukovno obrazovanje organizirano kroz  

decentralizirani sustav, tj. za  strukovno obrazovanje su uz državu nadležne i županije, koje bi 

se u tom smislu trebale više zalagati kod ravnatelja škola kako bi sinergijski, u suradnji s 

MZOS-om, ukazale na mogućosti prijava na natječaje u sektoru obrazovanja. 

Po pitanju partnera, g. Bakić je pojasnio kako je vidljiv porast i sve bolja povezanost 

strukovnih škola sa malim i srednjim poduzećima. U okviru dodjele bespovratnih sredstava u 

području visokog obrazovanja, gdje su visoka učilišta razvijala nove standarde kvalifikacija i 

revidirale postojeće studijske programe (Unapređivanje kvalitete u visokom obrazovanju uz 
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primjenu HKO-a) prikazana je zastupljenost prema sektorima: najveća vrijednost projekata je 

u sektorima zdravstva, ekonomije i trgovine, poljoprivrede, prehrane i veterine te odgoja, 

obrazovanja i sporta. Po pitanju partnera, najviše je onih iz javnih visokih učilišta. Nadalje, 

referirao se i na poziv Istraživačke stipendije za profesionalni razvoj mladih istraživača i 

poslijedoktoranada, gdje su se mogla prijaviti javna visoka učilišta i javne znanstvene 

organizacije. Također, od sveukupno 52 projekta u ovoj operaciji, njih je 34 u provedbi u 

STEM području (znanost, tehnologija, inženjerstvo i matematika), dok je 18 projekata u 

drugim znanstvenim područjima (društvene znanosti, humanističke i interdisciplinarne).  

Zaključno g. Bakić izvijestio je prisutne o planiranim aktivnostima koje se odnose na 

povezivanje obrazovanja s tržištem rada (prioritizacija sektora), jačanje partnerstva s 

poslodavcima (HKO, strukovno obrazovanje) – promicanje učenja na radnom mjestu – broj 

partnerstava s poslodavcima se povećava (tj. sve su zastupljeniji u revidiranju obrazovne 

ponude i usklađivanju s potrebama tržišta rada na razini strukovnog obrazovanja i visokog 

obrazovanja), poboljšanje ponude u strukovnom obrazovanju kroz autonomiju škola u 

kreiranju dodatne obrazovne ponude, te poticanje izvrsnosti u znanosti u prioritetnim 

sektorima (STEM). 

Gđa Ana Ugrina, voditeljica Odjela za provedbu programa EU i međunarodnu suradnju Ureda 

za udruge Vlade Republike Hrvatske, predstavila je napredak u provedbi Prioritetne osi 5., 

Mjere 5.2., u okviru koje su 5 dodjela bespovratnih sredstava. Izvijestila je kako su ciljevi 

programa dodjela bespovratnih sredstava pružanje podrške organizacijama civilnoga društva 

(OCD) za provedbu aktivnosti koje doprinose društveno-gospodarskom rastu i demokratskom 

razvoju, podrška lokalnim OCD-ima u svrhu provedbe rješenja prilagođenih problemima 

njihovih lokalnih zajednica, izgradnja kapaciteta OCD – pružatelja socijalnih usluga, kao i 

izgradnja kapaciteta OCD-a aktivnih u polju zagovaranja politika usmjerenih na promicanje 

zapošljivosti, društvene uključenosti, poboljšanja kvalitete života i osnaživanje ranjivih 

društvenih skupina, te aktivnosti koje potiču promicanje volontiranja kao jednog od ključnih 

elemenata u povećanju socijalnog kapitala i jačanju socijalne kohezije.  

U okviru dodjele bespovratnih sredstava Jačanje regionalnih i lokalnih struktura za podršku 

razvoju civilnog društva, izvijestila je o 9 projekata vrijednosti veće od 5 milijuna kuna, od 

kojih su 2 u provedbi te se završetak provedbe svih projekata očekuje do kraja godine. 

Provedba se odvijala u 11 županija te je sveukupno u partnerstvo bilo uključeno 25 

organizacija civilnog društva, 16 jedinica lokalne i područne (regionalne) samouprave i 2 

ustanove. Nadalje, dodjela bespovratnih sredstava Podrška programima organizacija 

civilnoga društva u području zagovaranja i motivacije za društveno isključene skupine 

obuhvaća provedbu 11 projekata ukupne vrijednosti veće od 9,5 milijuna kuna, gdje je 

završena provedba njih 8, završetak provedbe 1 ugovora očekuje se do kraja ove godine, a za 

2 ugovora do kraja veljače 2016. Provedba se odvijala u 14 županija i provodila se u 

partnerstvu s 38 organizacija civilnoga društva i 2 jedinice lokalne i područne (regionalne) 

samouprave. Treća dodjela bespovratnih sredstava o kojoj je izvijestila gđa Ugrina je Podrška 

programima organizacija civilnoga društva aktivnih u području volonterstva za jačanje 
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gospodarske i socijalne kohezije koja obuhvaća provedbu 9 projekata ukupne vrijednosti veće 

od 8,4 milijuna kuna. Do 30. rujna 2015. godine završila je provedba 6 projekata, dok 

provedba 3 projekta završava u ožujku 2016. godine. 

Provedba navedenih projekata odvijala se u 10 županija, a projekti su se provodili u 

partnerstvu s 32 organizacije civilnoga društva, 4 jedinice lokalne i područne (regionalne) 

samouprave i 16 ustanova.  

Nadalje, gđa Ugrina je izvijestila o statusu provedbe dodjele bespovratnih sredstava Jačanje 

sposobnosti organizacija civilnog društva za pružanje socijalnih usluga u okviru koje je 

ugovoren 31 projekt, vrijednosti preko 20 milijuna kuna. Projekti se provode u partnerstvu s 

109 organizacija civilnog društva, 7 javnih ustanova i 6 jedinica lokalne i područne 

(regionalne) samouprave. Također, izvijestila je i o statusu provedbe dodjele bespovratnih 

sredstava Mikro projekti podrške inovativnim aktivnostima malih organizacija civilnog 

društva za lokalni razvoj kojom je ugovoreno 40 projekata koji se provode u 16 županija i 

Gradu Zagrebu, ukupne vrijednosti veće od 7 milijuna kuna. U provedbu projekata uključeno 

je 77 organizacija civilnoga društva, od kojih 40 organizacija prvi puta nastupa kao nositelj 

projekta sufinanciranog sredstvima Europskog socijalnog fonda, te 15 jedinica lokalne i 

područne (regionalne) samouprave. Navela je kako se očekuje da će do kraja ove godine svi 

projekti završiti s provedbom.  

Vezano uz status ostvarenja pokazatelja OP-a, u izvještajnom razdoblju ostvaren broj od 182 

OCD-a koji uspješno provode projekte koji doprinose društveno-gospodarskom rastu i 

demokratskom razvoju, 29 malih organizacija civilnog društva u okviru zajednice kao 

korisnika projekata na lokalnoj razini u izvještajnom razdoblju, uspostavljeno je 9 struktura 

podrške za organizacije civilnog društva na regionalnoj i lokalnoj razini, ostvareno je 30 

novih volonterskih programa koje razvijaju i kojima upravljaju OCD-ovi u Hrvatskoj, 

ostvarena su 22 nova motivacijska programa usmjerena na socijalno isključene skupine, te 40 

OCD-ova koji sudjeluju u aktivnostima izgradnje kapaciteta za pružanje socijalnih usluga. 

Ukupan broj sudionika/-ica u izvještajnom razdoblju u projektnim aktivnostima OCD-ova je 

4689. Također, naglašeno je kako su ciljane vrijednosti indikatora, zadane OP-om, 

premašene. Završetak svih projekata se očekuje u prvom kvartalu 2016. godine. 

 

Evaluacijske aktivnosti (trenutno stanje i napredak provedbe Evaluacijskog plana) 

 

Gđa Naida Mekić, voditeljica Službe za praćenje, vrednovanje i informiranje Ministarstva 

rada i mirovinskoga sustava, predstavila je evaluacijske aktivnosti temeljem Evaluacijskog 

plana za OPRLJP 2007. - 2013. Navela je kako je isti odobren u kolovozu 2013. od strane 

Nadzornog odbora, a definira temeljne zadaće Upravljačke strukture OPRLJP u području 

planiranja, praćenja, provedbe i informiranja javnosti o evaluacijskim aktivnostima na razini 
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Programa. Imajući u vidu da je u srpnju 2014. godine osnovana Evaluacijska upravljačka 

skupina OPRLJP 2007.-2013. (EUS) izvijestila je o dva održana radna sastanka.  

Gđa Mekić izvijestila je o rezultatima i preporukama provedene Evaluacije prethodne IPA 

OPRLJP pomoći. Projekt je započeo s provedbom 30. lipnja 2014. godine, trajao je 12 

mjeseci, a obuhvatio je 12 dodjela bespovratnih sredstava, odnosno 237 ugovora iz sektora 

zapošljavanja, socijalne uključenosti i obrazovanja kao vrlo dobrih primjera ugovorenih i 

provedenih projekata. Nadalje, analizom korisnika bespovratnih sredstava utvrđeno je kako su 

u okviru sektora obrazovanja 64% korisnika bespovratnih sredstava javne institucije, dok su u 

sektoru socijalne uključenosti 57% korisnika nevladine organizacije, a 18% javne institucije. 

U sektoru zapošljavanja korisnici bespovratnih sredstava većinom su nevladine organizacije 

(32%), javne institucije (35%) ili tijela lokalne i regionalne samouprave (14%). Većina 

korisnika bespovratnih sredstava surađuje s partnerskim organizacijama (96%), najčešće 

Hrvatskim zavodom za zapošljavanje ili tijelima lokalne i regionalne samouprave. Samo 4% 

korisnika (javne institucije ili nevladine organizacije) provodi projekte bez suradnje s 

partnerskim organizacijama. Nastavno na veličinu projekata u okviru predmetnih dodjela 

bespovratnih sredstava, a unatoč relativno velikoj količini sredstava raspoređenoj kroz iste, 

veličina projekata je male vrijednosti, u prosjeku vrijednost projekata nije veća od 150.000 

EUR što je jasan pokazatelj još uvijek malih kapaciteta korisnika (nedostatak administrativnih 

kapaciteta, nedostatak iskustva, itd.) u pripremi i provedbi projekata veće vrijednosti.  

Rezultati evaluacije pokazali su kako su se, unatoč naporima da se uključe nove i inovativne 

aktivnosti, korisnici dodjela bespovratnih sredstava zadržali u okvirima tradicionalnih 

aktivnosti kao što su obuka i razvoj vještina, savjetovanje i podizanje svijesti u sektorima 

zapošljavanja i socijalne uključenosti, obuka i prikupljanje opreme u sektoru obrazovanja. 

Opće preporuke provedene evaluacije usmjerene su na daljnje ulaganje u administrativne 

kapacitete potencijalnih prijavitelja i na lokalnu razinu uzimanjem u obzir teritorijalne 

specifičnosti. Nadalje, u kreiranju i provođenju projekata važno je staviti naglasak na 

inovativnost , suradnju i partnerstvo između javnog i privatnog sektora te civilnog društva, na 

jačanje inovativnog pristupa u pružanju potpora ciljnim skupinama, inovativne metode učenja 

i kratkotrajna stažiranja. Također, nužno je jačanje mehanizama i procedura praćenja i 

izvještavanja, praćenje učinka intervencija te e-izvještavanje i razmjena informacija među 

tijelima u sustavu. 

Također, gđa Mekić naglasila je kako se na Internet stranici www.esf.hr mogu vidjeti sve 

informacije o evaluacijskim aktivnostima, ali i o preporuke navedene evaluacije.  

Druga evaluacija, koja je trenutno u tijeku je Vanjska evaluacija mjera aktivne politike tržišta 

rada koja je u provedbi od veljače 2015. godine, a završetak se očekuje u veljači 2016. 

godine. 

http://www.esf.hr/
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Gđa Radojka Tomašević, Ministarstvo regionalnoga razvoj i fondova Europske unije, 

postavila je pitanje hoće li se u novom programskom razdoblju uzeti u obzir preporuke koje se 

odnose na uključivanje inovativnog sadržaja u same pozive. 

Gđa Katarina Ivanković Knežević istaknula je kako se u Operativnom programu Učinkoviti 

ljudski potencijali 2014.-2020. u okviru točke 2.A.7 Socijalne inovacije, transnacionalna 

suradnja i doprinos tematskim ciljevima 1. – 7. detaljno opisuje koji specifični ciljevi imaju 

uključen segment socijalnih inovacija.  

Provedba Komunikacijskog akcijskog plana (KAP) i aktivnosti informiranja i 

komunikacije u 2015. godini (Upravljačko tijelo) 

Gđa Ivana Šuman, voditeljica Odjela za informiranje, Ministarstvo rada i mirovinskoga 

sustava, predstavila je provedbene aktivnosti informiranja i komunikacije u 2015. godini. 

Navela je kako se izvještavanje vrši temeljem Komunikacijskog akcijskog plana (u daljnjem 

tekstu: KAP) kao sastavnog dijela Komunikacijske strategije za razdoblje 2007. - 2013. koja 

je usvojena u ožujku 2014. godine.  

Gđa Šuman je istaknula kako su gotovo sve aktivnosti u okviru KAP-a ispunjene. 

Neispunjena aktivnosti u okviru cilja 1. KAP-a se odnosi na izradu TV i radio oglasa, usprkos 

činjenici da je natječaj bio objavljen četiri puta na koji nije bilo prijava. Ova aktivnost se 

planira za 2016. godinu. Također, u okviru cilja 2. aktivnosti vezane uz sudjelovanje u 

organizaciji i održavanju „Tjedna EU fondova” i održavanje radionica o upravljanju 

projektnim ciklusom se planiraju za prvi kvartal 2016. godine. U okviru cilja 3. aktivnost 

vezana uz sudjelovanje u organizaciji i održavanju radionica za novinare planira se provesti 

početkom 2016. godine u suradnji s predstavništvom Europske komisije u RH i 

Ministarstvom regionalnoga razvoja i fondova Europske unije. 

Gđa Šuman prezentirala je dio aktivnosti provedenih u 2015. godini, kao što su: svečano 

potpisivanje ugovora za operacije Obrazovanje za poduzetništvo i obrt, Jačanje socijalnog 

dijaloga – faza II, Promocija kvalitete i unapređenje sustava odgoja i obrazovanja na 

srednjoškolskoj razini i Unapređivanje kvalitete u visokom obrazovanju uz primjenu 

Hrvatskog kvalifikacijskog okvira, Otvorena vrata Europskog socijalnog fonda – u sklopu 

projekta Priprema projekata i potpora ESF korisnicima, konferencija Europski okvir 

suzbijanja neprijavljenog rada održana u Dubrovniku, info-radionice za potencijalne 

korisnike i provedbene radionice. Naglasila je kako su sredstva za provedbu aktivnosti u 

2016. godini osigurana iz Tehničke pomoći programskog razdoblja 2007. – 2013. 

Gđa Radovan nadovezala se informacijom o svečanom potpisivanju ugovora za dodjelu 

bespovratnih sredstava Širenje usluga osobne asistencije za osobe s invaliditetom i svečano 

predstavljanje projekata u okviru dodjele bespovratnih sredstava Širenje mreža socijalnih 

usluga u zajednici – faza III.  



   

Operativni program Razvoj ljudskih potencijala 

  

17 

Ostalo 

U skladu s usvojenim dnevnim redom, u okviru ove točke predložena je izmjena i dopuna 

Poslovnika o radu NO-a u dijelu koji se odnosi na nadoknadu troškova, na način da se članak 

10. nadopuni mogućnošću nadoknade troškova za putovanje osobnim automobilom. 

Predmetna izmjena/dopuna Poslovnika je usvojena od strane članova/-ica NO-a.  

Gđa Katarina Ivanković Knežević  prisutne je obavijestila kako će im izmijenjeni Poslovnik o 

radu biti dostavljen te zahvalila svima na konstruktivnoj raspravi i sudjelovanju. 

 

Odluke i zaključci Nadzornog odbora OPRLJP-a od 08. prosinca 2015. godine 

 

 Usvojen je Zapisnik 4. sjednice Nadzornog Odbora Operativnog programa Razvoj 

ljudskih potencijala 2007. -2013. od 28.svibnja 2015. godine; 

 Usvojene su izmjene/dopune članka 10. Poslovnika o radu Nadzornog odbora 

Operativnog programa Razvoj ljudskih potencijala 2007. - 2013. 

 

 

 


